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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 18. september 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 965 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina 
Adsbøl (DF).

Spørgsmål nr. 965:
’’Vil ministeren kommentere artiklen "Det vrimler med gebyrer på de danske
hospitaler" bragt i Berlingske den 18. september 2013?”

Svar:
Det fremgår af artiklen, der henvises til i spørgsmålet, at sygehusene i visse til-
fælde opkræver et gebyr fra patienter og pårørende.

Som det også fremgår af artiklen, går jeg ikke ind for, at der opkræves betaling 
for behandlingen på sygehusene. Vi ved, det er de svageste, der bliver ramt 
hårdest af brugerbetaling, og derfor skal vi holde fast i, at patienterne ikke skal 
betale for at blive undersøgt, opereret eller behandlet på sygehuset.
   
Samtidig har sygehusene en forpligtigelse til at minimere udgifterne til opga-
ver, som ikke vedrører behandlingen direkte og er uden betydning for behand-
lingsresultatet. Derfor kan der være perifere ydelser, hvor det er i orden at sy-
gehusene tager sig betalt. Det gælder eksempelvis, hvis de gravide ønsker at 
få et ultralydsbillede af det ufødte barn med hjem til opslagstavlen.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Kirstine Korsager
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